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Boligudvalget har i brev af 23. december 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 48: 

Vil ministeren redegøre for sine overvejelser omkring, hvad der kunne opnås 

ved, at udsatte boligområder fik et ekstra år til at levere en yderligere indsats 

med henblik på at påvirke boligområdets indplacering på ghettolisterne? 

Svar: 

Når et boligområde i de seneste fire år har opfyldt kriterierne for at være det, 

der i lovgivningen betegnes et ghettoområde, skal kommunalbestyrelsen og bo-

ligorganisationen udarbejde en udviklingsplan for området. En overgangsord-

ning bestemmer, at områder der i 2018, 2019 og 2020 blev omfattet af kravet 

om at udarbejde en udviklingsplan skulle have opfyldt kriterierne i fem år.  

Kommunalbestyrelser og boligorganisationer med udsatte boligområder har 

kendt til disse regler siden lovens vedtagelse 1. december 2018. Det vil sige, at 

der har været tid til at sætte ind med initiativer, som har kunnet vende udvik-

lingen, ligesom mange af redskaberne i lovgivningen har været tilgængelige i 

mange år.  

De klare krav og konsekvenser, der følger af parallelsamfundslovgivningen har 

haft en positiv effekt, idet antallet af særligt udsatte boligområder er faldet 

markant og til et historisk lavt niveau.  

Det centrale er at fastholde krav til kommunalbestyrelser og boligorganisatio-

ner om at sikre blandede by- og boligområder.   

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 

12. januar 2021 
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